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Protokół nr XLVIII/2017 

z sesji Rady Miejskiej w Nowogrodzie Bobrzańskim 

z dnia 20 września 2017 r. 

Na sesji byli obecni: radni ( nieobecni radni: A.Brodzik, R.Sós, P.Lechocki ), burmistrz 

Paweł  Mierzwiak, z-ca burmistrza Mirosław Walencik, skarbnik J.Kuca, sekretarz 

I.Prokop, dyrektorzy szkół gminnych: L.Pawlisiak – SP Nr 1 w Nowogrodzie B. 

M.Kujtkowska – SP w Niwiskach, M.Ziemianin – SP Nr 2 w Nowogrodzie B. oraz 

inspektorzy D.Frączak i T.Bańbura. Listy osób obecnych na sesji, stanowią załączniki do 

protokołu. 

 

Porządek obrad 

 

1.   Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.   Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3.   Zatwierdzenie protokołu  z XLVII sesji Rady Miejskiej. 

4.  Informacje przewodniczącego rady o sprawach, które wpłynęły do Rady Miejskiej w 

okresie  międzysesyjnym, 

5.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych oraz informacje 

burmistrza o działaniach podjętych w okresie od ostatniej sesji i realizacji uchwał podjętych 

na ostatniej sesji. 

6.   Analiza sprawozdania z działalności MGOPS w Nowogrodzie Bobrzański za rok 2016 

oraz ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2016 dla gminy Nowogród Bobrzański. 

7. Informacja dotycząca stanu przygotowania gminnych placówek oświatowych do roku 

szkolnego 2017/2018 w związku z wdrażaniem założeń reformy oświatowej. 

8. Informacje o gospodarowaniu gminnym zasobem nieruchomości w zakresie: sprzedaży, 

nabycia, zamiany oraz planów związanych z gospodarką nieruchomościami. 

9.   Podjęcie uchwał: 

1/ w sprawie zmiany uchwalonej uchwały budżetowej gminy Nowogród Bobrzański 

na 2017 rok ( druk nr 284 ), 

2/ w sprawie opłat targowych (druk nr 285 ), 

3/ w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok (druk 

nr 286), 

 4/ w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości w 2018 roku (druk nr 287), 

5/ w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia anonimowego pisma na działalność 

Burmistrza Nowogrodu Bobrzańskiego ( druk nr 288  ), 

6/ w sprawie gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony 

ofiar przemocy w rodzinie w gminie Nowogród Bobrzański na lata 2017 – 2021 (druk nr 

289). 

10.   Interpelacje, zapytania i wnioski radnych  oraz sprawy różne.   

11.   Zamknięcie obrad XLVIII sesji Rady Miejskiej w Nowogrodzie Bobrzańskim. 

 

Do pkt 1.   Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący  rady Robert Milto otworzył o godz. 17:00 obrady słowami: „Otwieram  

XLVII sesję Rady Miejskiej w Nowogrodzie Bobrzańskim”, przywitał obecnych i 

potwierdził frekwencję radnych, upoważniającą radę do podejmowania prawomocnych 

uchwał.  
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Do pkt 2.   Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

Przewodniczący R.Milto odczytał porządek obrad i zapytał, czy są wnioski o jego zmianę. 

Wniosek, w imieniu burmistrza, zgłosił M.Walencik – zastępca burmistrza, o wprowadzenie 

w punkcie 9 porządku obrad ppkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z 

Powiatem Zielonogórskim w zakresie przyjęcia zadania własnego powiatu w zakresie 

zimowego utrzymania dróg powiatowych znajdujących się na terenie gminy Nowogród 

Bobrzański w sezonie zimowym 2017 -  2018 ( druk nr 290 ). Głosowanie nad 

wprowadzeniem do porządku obrad w/w uchwały: za przyjęciem wniosku głosowało 12 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Głosowanie nad porządkiem obrad z wprowadzoną 

jw. zmianą: za przyjęciem głosowało - 12 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Porządek 

obrad ze zmianą został przyjęty. 

 

Do pkt 3.   Zatwierdzenie protokołu  z XLVII sesji Rady Miejskiej. 

Protokół był do wglądu w biurze rady oraz został przesłany radnym pocztą elektroniczną. 

Uwag nie zgłoszono. W przeprowadzonym głosowaniu został przyjęty jednogłośnie. 

Do pkt 4. Informacje przewodniczącego rady o sprawach, które wpłynęły do Rady Miejskiej w 

okresie międzysesyjnym. 

Informacje na temat  otrzymanej korespondencji  przedstawił  przewodniczący rady Robert 

Milto  ( stanowią załącznik do protokołu ). 

 

Do pkt 5.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych oraz 

informacje burmistrza o działaniach podjętych w okresie od ostatniej sesji i realizacji uchwał 

podjętych na ostatniej sesji. 

Odpowiedzi na pytania i wnioski zgłoszone przez radnych, w imieniu burmistrza, udzielił 

zastępca M.Walencik. 

Radnej - E.Kaziów wnioski w zakresie poprawy stanu dróg powiatowych na terenie gminy 

zgłaszane przez radnych są na bieżąco przekazywane do Zarządu Dróg Powiatowych. 

Zarządca dróg udzielił pisemnej odpowiedzi, w której informuje, że część prac związanych z 

wyrównaniem, uzupełnianiem bądź uprzątnięciem z piachu nawierzchni dróg została lub 

będzie wykonana, w bliżej nieokreślonym okresie czasu. Inne działania, dotyczące poprawy 

stanu dróg, będą kontynuowane w miarę  możliwości techniczno-finansowymi powiatu. 

Radnej A.Loch – 1/ sprawa zapadniętej studzienki kanalizacyjnej, znajdującej się w ciągu 

drogi powiatowej, została zgłoszona. Otrzymaliśmy od zarządcy drogi odpowiedź, że rura 

doprowadzająca nie została wymieniona; 2/ w zakresie poprawy stanu bezpieczeństwa 

pieszych poruszających się ul. Słowackiego, z uwagi na brak możliwości poszerzenia 

chodników ( zbyt wąska ulica ), nie można zbyt wiele zrobić. Jedynym ewentualnym 

rozwiązaniem jest wprowadzenie zmiany organizacji ruchu w zakresie ograniczenia 

prędkości, co uczyni Powiatowy Zarząd Dróg w porozumieniu z policją. 

Radnemu A.Brodzikowi – 1/ montaż nowego ogrodzenia łańcuchowego przy ul. Rynek ( 

poprzednie zostało zniszczone ) zostanie zaproponowany i zgłoszony do projektu budżetu 

powiatu na 2018 rok;  2/ konary drzew zostały podcięte; 3/ dokonano przeglądu urządzeń na 

placu zabaw; 4/ propozycja zmiany napisu „ XXX – lecia Wojska Polskiego”, znajdującego 

się na tablicy pomnika w Nowogrodzie Bobrzańskim, jest zbyt daleko idącą interpretacją 

zapisu ustawy dekomunizacyjnej; dlatego zapis pozostaje. 

Radnemu J.Markulakowi – 1/ zarośnięta droga do Sobolic została częściowo uporządkowana; 

2/ w sprawie uporządkowania terenu lasu koło cmentarza w Drągowinie informacje 

przedstawił burmistrz P.Mierzwiak  wyjaśniając, że na razie brak porozumienia stron w tym 

zakresie, lecz będą prowadzone rozmowy z Nadleśnictwem. 
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Radnemu R.Milto -  sprawa odwodnienia ul. Porzeczkowej jest w toku tj. prowadzone są 

rozmowy z właścicielem działki dotyczące ustalenia służebności gruntu, by można było 

doprowadzić rurę odwodniającą.  

 

Informacje  burmistrza Pawła Mierzwiaka o działaniach z okresu międzysesyjnego: 

- 30 sierpnia br. spotkania: 1/ z mieszkanką gminy w sprawie założenia zespołu 

organizacyjnego akcji „Szlachetna Paczka’, 2/ w sprawie ustalania wysokości opłat za 

prowadzenie zajęć w MGOKSiR w Nowogrodzie Bobrzańskim; 

- 31 sierpnia br. spotkania: 1/ z  radą pedagogiczną w Przedszkolu Samorządowym m.in. 

dotyczące wprowadzania zmian organizacyjnych po rozwiązaniu Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego oraz wyjaśnienia sprawy opóźnienia wypłaty wynagrodzeń dla pracowników; 

- 1 września br. 1/ rady pedagogiczne w SP Nr 1 i SP Nr 2 w Nowogrodzie Bobrzańskim,  2/ 

mistrzostw powiatu młodzieżowych drużyn OSP w Nowogrodzie Bobrzańskim, 3/ zebranie 

wiejskie w Kaczenicach; 

- 2 września br. obchody „Dnia Działkowca” z R.O.D. „Budowlani” w Nowogrodzie 

Bobrzańskim; 

- 3 września br. 1/ rozpoczęcie roku szkolnego w SP Nr 2 w Nowogrodzie B. oraz SP w 

Drągowinie, 2/ zebranie wiejskie w Bogaczowie; 

- 4 września br. 1/ spotkanie z mieszkańcem ul. Leśnej w Nowogrodzie B. w sprawie 

zawarcia porozumienia, niezbędnego przy sporządzaniu dokumentacji składanego wniosku  w 

naborze o pozyskanie dofinansowania w ramach programu „Schetynówki”, 2/ spotkanie z 

przedstawicielami zarządów kół wędkarskich nr 1 i nr 2 w Nowogrodzie B., 5/ zebranie 

wiejskie w Kotowicach; 

- 5 września br.  1/ spotkanie dot. możliwości udziału  w edycji konkursu grantowego „Tu 

mieszkam, tu zmieniam” ogłoszonego przez Bank Zachodni WBK, 2/ zebranie wiejskie w 

Łagodzie; 

- 6 września br. spotkania: 1/ z senatorem Waldemarem Sługockim o pozyskanie wsparcia w 

staraniach o remont drogi powiatowej do Krzywańca oraz remontu  pomieszczeń dla OPS, 2/ 

z konserwatorem zabytków dot. wieży w Kaczenicach; 3/ z przedstawicielami firmy 

wykonującej dokumentację na modernizację oczyszczali ścieków w Nowogrodzie 

Bobrzańskim, 4/ ze starostą zielonogórskim w sprawach starania się gminy o remonty 

nawierzchni dróg powiatowych tj. do Krzywańca i ul. 9 Maja w Nowogrodzie Bobrz. oraz 

uzgodnienia szczegółów zawarcia porozumienia o przekazaniu gminie zimowego utrzymania 

dróg powiatowych, a także w Urzędzie Marszałkowskim dot. złożonego wniosku na 

dofinansowanie „Szlaku Bobrowego”  w gminie; 

- 7 września br. 1/ udział w sesji rady powiatu w związku z ujętym w programie obrad 

punkcie dot. wycofania uchwały w sprawie przekazania gminie Nowogród Bobrzański 

zimowego utrzymania dróg powiatowych ( rada powiatu ostatecznie nie podjęła takiej 

uchwały), 2/ zebrania wiejskie w Dobroszowie Wielkim i w Niwiskach; 

- 9 września br. spotkania: 1/ w sprawie otrzymanych zaleceń pokontrolnych Sanepidu dot. 

pomieszczeń, w których funkcjonuje OPS, 2/ z przewodniczącym sejmiku województwa 

m.in.  na temat uzyskania wsparcia w staraniach o pomieszczenia dla OPS oraz wieży w 

Kaczenicach, 3/ z dyrektorami szkół gminnych w sprawie organizacji dowozów uczniów do 

szkół, 4/ zebranie wiejskie w Krzywej oraz zawody wędkarskie; 

- 10 września br. zebranie wiejskie w Urzutach; 

- 11 września br. konwent wójtów, burmistrzów i prezydentów woj. lubuskiego; 

- 13 września br. spotkania: 1/ z komendantem Policji w Zielonej Górze m.in. otrzymaliśmy 

informację, że po wykonaniu remontu posterunku w Nowogrodzie B. znikną problemy 

związane z zadymianiem okolicy, 2/ z przewodniczącym Sejmiku Województwa Lubuskiego 
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w sprawie budowy ścieżki rowerowej Forst-Zielona Góra,  3/ radą budowy ul. Nadbrzeżnej, 

4/ zebranie wiejskie w Klępinie;  

- 15 września br. złożenie wniosku w Gorzowie Wlkp. o uzyskanie dofinansowanie w ramach 

programu „Schetynówki” oraz na interaktywne tablice dla szkół; 

- 17 września br. dożynki; 

- 19 września br. spotkania w sprawach wniosków o pozyskanie dofinansowania 

zewnętrznego przez „Boberki” i z prezesem Fiber-a ( na konkurs latawców );  

-  20 września br. udział we wspólnej komisji objazdowej rady, 2/ spotkanie w sprawie placu 

wiejskiego w Kaczenicach ( uzgodnienia wydzielenia przejazdu przez działkę ), 3/ spotkanie 

w starostwie  w związku z wpływem skargi na firmę prowadzącą działalność w Nowogrodzie 

Bobrańskim; 

- na 21 i 22 września br. zaplanowany udział w obowiązkowym szkoleniu z zakresu 

obronności.       

       

Do pkt 6.   Analiza sprawozdania z działalności MGOPS w Nowogrodzie Bobrzański za rok 

2016 oraz ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2016 dla gminy Nowogród Bobrzański. 

Informacje w formie pisemnej zostały radnym przekazane wraz z dokumentacją sesyjną, 

natomiast omówienia i prezentacji w formie multimedialnej dokonała Halina Kłucjasz p.o. 

kierownika MGOPS w Nowogrodzie Bobrząńskim. H.Kłucjasz przedstawiła radnym także 

potrzeby OPS szczególnie w zakresie rozwiązania problemów związanych z trudnymi 

warunkami pracy tj. niedostosowanych, zbyt małych i niewystarczających pomieszczeń, w 

których pracują pracownicy oraz zaleceń Sanepid-u w tym zakresie, a także konieczności 

wygospodarowania pomieszczeń magazynowych na składowanie artykułów spożywczych 

otrzymywanych z Banku Żywności, sprzętu rehabilitacyjnego, mebli, ubrań itp. Do 

przedstawionych informacji radni nie zgłosili uwag. Przewodniczący rady złożył  

podziękowania wszystkim pracownikom pomocy społecznej za dotychczasową pracę. 

   

Do pkt 7. Informacja dotycząca stanu przygotowania gminnych placówek oświatowych do 

roku szkolnego 2017/2018 w związku z wdrożeniem założeń reformy oświatowej. 

Informacje ( w zał. do protokołu ) przedstawiła insp. D. Frączak, która przedstawiła radnym: 

kalendarium wprowadzania zmian systemu edukacji gminnej wdrażanych zmienionymi 

zapisami ustawy prawo oświatowe; obowiązującą po zmianach sieć szkół podstawowych i 

przedszkoli na terenie gminy wraz z liczbą oddziałów i uczniów w poszczególnych szkołach; 

plany związane z dowozami uczniów do szkół gminnych. Następnie,  kolejno dyrektorzy 

szkół gminnych tj. Lech Pawlisiak – Szkoła Podstawowa Nr 1 w Nowogrodzie B., Marzanna 

Kujtkowska – Szkoła Podstawowa w Niwiskach oraz Małgorzata Ziemianin – Szkoła 

Podstawowa Nr 1 w Nowogrodzie B. ( waz z wygaszanym Gimnazjum Publicznym ) 

przedstawiali informacje, także w formie prezentacji multimedialnych, na temat: propozycji 

edukacyjnych swoich szkół oraz realizacji zajęć i projektów edukacyjnych, organizowanych 

konkursów, nawiązywanej współpracy, zakresu wykonanych prac przygotowujących 

placówki do wymogów reformy, planów związanych z zatrudnianiem nauczycieli a także 

potrzeb i problemów szkół. Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag. 

Przewodniczący rady podziękował za przygotowane i przedstawione informacje o gminnej 

oświacie. Dyrektorzy szkół, insp. D.Fraczak oraz radny K.Michalec opuścili obrady. 

   

Do pkt 8. Informacje o gospodarowaniu gminnym zasobem nieruchomości w zakresie: 

sprzedaży, nabycia, zamiany oraz planów związanych z gospodarką nieruchomościami. 

 Szczegółowe informacje dot. sprzedaży nabycia lub zamiany przez gminę nieruchomości, w 

formie pisemnej, zostały radnym przekazane wraz z dokumentacją na sesję. Inspektor 
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T.Bańbura krótko omówił gospodarkę nieruchomościami w 2016 roku oraz w pierwszej 

połowie 2017 roku.  Pytań do informacji nie zgłoszono. 

 

Do pkt 9.   Podjęcie uchwał: 

 

Do ppkt  1. W sprawie zmiany uchwalonej uchwały budżetowej gminy Nowogród Bobrzański 

na 2017 rok ( druk nr 284 ). 

Projekt uchwały szczegółowo omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. W wyniku 

wprowadzonych zmian, planowane dochody budżetu gminy na 2017 rok wyniosą: 

36.884.611,58 zł; wydatki 39.977.759,13 zł ; planowany deficyt w kwocie 3.093.147,55 zł. 

Uwag i pytań nie zgłoszono, wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do 

protokołu ). W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta: za 

przyjęciem głosowało - 11 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 ( uchwała nr 

XLVIII/280/2017 ). 

 

Do ppkt 2. W sprawie opłat targowych (druk nr 285 ). 

Projekt uchwały szczegółowo omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Proponowane 

wysokość stawki obowiązującej od 2018 roku ( wzrost o 1,9 % w stosunku do br.), to 3,30 zł 

za 1 mkw zajętej powierzchni handlowej.  Uwag i pytań nie zgłoszono, wszystkie komisje 

zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do protokołu ). W wyniku przeprowadzonego 

głosowania uchwała została przyjęta: za przyjęciem głosowało - 11 radnych, przeciw – 0, 

wstrzymało się - 0 ( uchwała nr XLVIII/281/2017 ). 

 

Do ppkt 3. W sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok 

(druk nr 286). 

Projekt uchwały szczegółowo omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Proponowane 

wysokości stawek  wzrosły o 1,9 % w stosunku do obowiązujących w 2017 r.  Uwag i pytań 

nie zgłoszono, wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do protokołu ). W 

wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta: za przyjęciem głosowało – 

11 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 ( uchwała nr XLVIII/282/2017 ). 

 

Do ppkt 4. W sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości w 2018 roku (druk nr 287). 

Projekt uchwały omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Projekt został pozytywnie 

zaopiniowany przez Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów w Warszawie. Uwag i 

pytań radni nie zgłosili. Wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do 

protokołu ). W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta: za 

przyjęciem głosowało – 11 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 ( uchwała nr 

XLVIII/283/2017 ). 

 

Do ppkt 5. W sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia anonimowego pisma na działalność 

Burmistrza Nowogrodu Bobrzańskiego ( druk nr 288  ). 

Projekt uchwały omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Pismo, przekazane z MSWiA 

w Warszawie, przekazano radnym wraz z dokumentacją na sesję.  Przewodniczący R.Milto 

odczytał treść uchwały wraz z uzasadnieniem. Uwag i pytań nie zgłoszono, wszystkie komisje 

zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do protokołu ). W wyniku przeprowadzonego 

głosowania uchwała została przyjęta: za przyjęciem głosowało – 11 radnych, przeciw – 0, 

wstrzymało się - 0 ( uchwała nr XLVIII/284/2017 ). 

 

Do ppkt 6.  W sprawie gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony 

ofiar przemocy w rodzinie w gminie Nowogród Bobrzański na lata 2017 – 2021 (druk nr 289). 
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Projekt uchwały omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Uwag i pytań nie zgłoszono, 

wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do protokołu ). W wyniku 

przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta: za przyjęciem głosowało – 11 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 ( uchwała nr XLVIII/285/2017 ). 

 

Do ppkt 7. W sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Zielonogórskim w zakresie 

przyjęcia zadania własnego powiatu w zakresie zimowego utrzymania dróg powiatowych 

znajdujących się na terenie gminy Nowogród Bobrzański w sezonie zimowym 2017 -  2018 ( 

druk nr 290 ). 

Projekt uchwały omawiano na wspólnym posiedzeniu komisji. Uwag i pytań nie zgłoszono, 

wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie ( w zał. do protokołu ). W wyniku 

przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta: za przyjęciem głosowało – 11 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 ( uchwała nr XLVIII/286/2017 ). 

 

Do ppkt 10.   Interpelacje, zapytania i wnioski radnych  oraz sprawy różne.  

Burmistrz P.Mierzwiak odniósł się do anonimowego pisma, podpisanego przez 

„Mieszkańców Nowogrodu Bobrzańskiego”, które zostało przesłane do Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji w Warszawie, a następnie przekazane Radzie Miejskiej w 

Nowogrodzie Bobrzańskim. Burmistrz kolejno złożył wyjaśnienia do każdego wysuniętego 

zarzutu w powyższym piśmie tj: 

1/ kompletną nieprawdą jest zarzut w postaci zawyżania ilości przejechanych dziennie 

kilometrów przy dowozach dzieci do szkół z terenu gminy z 1000 km do 1200 km. 

P.Mierzwiak poinformował, że już 10 maja 2017 r., w związku z przygotowaniem 

dokumentacji do przetargu na dowozy, który organizowany jest przez Zielonogórski Związek 

Powiatowo- Gminny, dokonano wstępnego szacowania (przez osobę niezależną, zajmującą 

się transportem w związku powiatowo-gminnym) długości tras dowozu dzieci do szkół na 

terenie gminy. Po analizie  otrzymaliśmy informację, że łączną długość tras dowozu uczniów 

z terenu naszej rozległej gminy jest na poziomie 973 km. A więc jeszcze mniejsza niż była 

podana w piśmie (1000 km). Burmistrz pokazał dokument, z którego to wynikało.   

2/ kolejnym absurdalny zarzut dotyczy zatrudnienia na stanowiskach urzędniczych w gminie 

oraz jednostkach podległych znajomych, żony radnego oraz teściowej. Burmistrz wyjaśnił, że 

od początku kadencji zostały zatrudnione 22 osoby, które wyłonione zostały po 

przeprowadzeniu postępowań konkursowych lub po odbyciu wymaganych staży (umowy 

odnośnie odbywania staży są tak skonstruowane, że po ich zakończeniu wymagane jest 

zatrudnienie). Teściowa pracuje w samorządzie od 1977 roku, więc nie mogła być 

zatrudniona w urzędzie przez obecnego burmistrza ze względu na jego wiek ( burmistrz 

wyjaśnił radnym, że musiałby być najmłodszym pracodawcą w historii, gdyż mając nieco 

ponad 1,5 roku zatrudniałby już osobę do pracy - urodził się w 1976 roku). Również 

zatrudnienie jej na stanowisku księgowej w domu kultury nie nastąpiło za obecnej kadencji 

tylko w poprzedniej, więc zarzut jest równie absurdalny jak pozostałe.  Jeśli chodzi o 

zatrudnianie znajomych czy żony radnego, to nikomu nie można zabronić startowania w 

jawnie ogłaszanym naborze na stanowisko urzędnicze. Postępowania w zakresie naboru 

przeprowadzane są zawsze przez powołaną komisję, która weryfikuje  kandydatów, 

przeprowadza  z nimi rozmowy oraz ocenia ich  kwalifikacje. Dopiero po przejściu tych 

etapów, wyłoniony kandydat ma szansę na uzyskanie zatrudnienia. Burmistrz w swojej 

dalszej wypowiedzi  podkreślił, że do tej pory nigdy nie wypowiadał się źle i nie oceniał 

działań swoich poprzedników, ale ze względu na to pismo nie będzie już siedział cicho.  

Odniósł się także do polityki zatrudnienia w urzędzie ( np. w naborze na stanowisko 

sekretarza gminy ) prowadzonej podczas ubiegłej kadencji,  która nie była zupełnie jasna i 
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zgodna z przepisami. Wówczas wszystkim to pasowało, a tylko teraz jak wszystko jest  jasne, 

oponenci nie mogą zrozumieć, że można normalnie i bez układów ją prowadzić.  

3/  również bezzasadny jest zarzut dotyczący niepodejmowania działań w celu naprawy 

oczyszczalni ścieków w Nowogrodzie Bobrzańskim. P.Mierzwiak wyjaśnił, że już  w 

następny dzień po zaprzysiężeniu na stanowisko burmistrza otrzymał informację, iż jest 

pismo informujące o możliwości zamknięcia oczyszczalni ścieków w Nowogrodzie Bobrz. ze 

względu na niewłaściwe  oczyszczanie ścieków.  Podjął  więc czynności mające na celu 

uratowanie oczyszczalni ścieków i uniknięcie płacenia wysokich kar.  Dowodem rozpoczęcia 

tych działań jest dokumentacja, którą burmistrz przyniósł na sesję i która potwierdza, że dotąd 

zrobiono wszystko oraz wykorzystywano wszelkie możliwości, by pozyskać środki na 

modernizację oczyszczalni. O tych działaniach radni są informowani na sesjach rady. 

4/ braku współpracy z powiatem w zakresie napraw dróg powiatowych położonych na terenie 

gminy, a szczególnie drogi powiatowej do Krzywańca. Burmistrz w swojej wypowiedzi 

podkreślił, że w zakresie konieczności  poprawy stanu dróg powiatowych, to zwłaszcza  radni 

widzą duże potrzeby i je zgłaszają w formie wniosków, które na bieżąco przekazywane są do 

powiatu. Otrzymywane z Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedzi są im przekazywane 

podczas sesji, a także każdorazowo informowani są o podejmowanych inicjatywach w 

zakresie prób nawiązania współpracy gminy z powiatem celem naprawy nawierzchni ul. 9 

Maja w Nowogrodzie Bobrzańskim oraz drogi do Krzywańca. Z inicjatywy burmistrza 

odbywają się  spotkania z wojewodą, dyrektorem Zakładu Karnego w Krzywańcu, dowódcą 

Wojskowego Składu Materiałowego, starostą, posłami i senatorem oraz rozmowy lobbujące i 

inicjujące wspólne działania, zmierzające do wykonania remontu nawierzchni tej drogi. Jeśli 

natomiast chodzi o remont ul. Nadbrzeżnej i przyległych, to była ostatni moment, w którym 

gmina miała  szansę na uzyskanie tak dużego zewnętrznego dofinansowania na remont 

swoich dróg. Radni wiedzą ile kosztowało to pracy, ponieważ rada podejmowała stosowne 

uchwały, by sprostać wymogom postępowania konkursowego i opracowania dokumentacji na 

tę  inwestycję. Ze środków własnych gmina nie byłaby wstanie zrealizować tak dużego 

zadania. Zarzut, że burmistrz buduje drogę do własnego domu, jest absurdalny. 

Wyremontowane w tym rejonie drogi, będą służyły dużej części mieszkańców miasta. 

Podobnie, jak z myślą o mieszkańcach i dla nich, organizowane są imprezy gminne, które są 

ogólnodostępne i nie są przeznaczane jedynie dla kręgu osób wybranych. Koszty obecnie 

organizowanych imprez są na wszelkie sposoby minimalizowane i  na pewno niższe, niż tych 

które odbywały się uprzednio.                      

Burmistrz P.Mierzwiak zaapelował o rzetelne, podparte danymi z dokumentów, 

informowanie mieszkańców zwłaszcza o wielkości zadłużenia gminy, które jakoby 

wynosiło 15 mln zł  (informacje na ten temat są ogólnodostępne na stronach urzędu) oraz  

niewykorzystywaniu w wystąpieniach pamięci osób zmarłych. Prośby zostały skierowane 

imiennie do radnego J.Markulaka. P.Mierzwiak podkreślił, że rozpoczyna się okres 

przedwyborczy i jeśli będą przedstawiane nieprawdziwe informacje, to każdorazowo będą 

konfrontowane i konsekwentnie prostowane. Zaś przeciwna strona, jeśli będzie prowadziła 

„brudną” kampanię, może liczyć się z odzewem. 

Radny J.Markulak – w swoim wystąpieniu zwrócił uwagę na małą liczbę osób 

uczestniczących w zebraniu wiejskim w Drągowinie a ponadto na fakt, że jeśli jeszcze ktoś 

burmistrzowi donosi o omawianych podczas tego spotkania sprawach, to niech robi to 

rzetelnie. Radny żadnych tabelek z inwestycjami w sołectwach podczas zebrania nie 

przedstawiał, jedynie posiadał uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy, do której 

przynależy załącznik z wymienionymi zadaniami inwestycyjnymi. Jeśli natomiast chodzi o 

zadłużenie gminy to uprzednio wynosiło 11 mln zł, a na koniec obecnej kadencji może 

wynieść 13 mln zł, ponieważ doszły dalsze zobowiązania. Radny wniósł o rzetelne 

przedstawienie informacji, co stało się z przekazaną sołectwu Drągowina kwotą 1 tys. zł, 
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która miała być przeznaczona na uporządkowanie terenu przy cmentarzu w Drągowinie oraz 

jak dotychczas przebiegały te prace. Ponadto J.Markulak oświadczył, że nie ma zamiaru z 

nikim walczyć oraz nikogo „szczypać” przed wyborami i jeśli są jakieś niedopowiedzenia, 

to najlepiej wyjaśniać je bezpośrednio podczas tzw. męskiej rozmowy, a nie publicznie. 

Następnie odbyła się ożywiona wymiana zdań między burmistrzem i radnym.    

Radna A.Dulska – zaapelowała o większy dystans, niebulwersowanie się oraz niebranie do 

siebie docierających z różnych źródeł interpretacji wypowiedzi, ponieważ życie pokazuje iż 

każdy inaczej je przekazuje i robi to ze swojego punktu widzenia. Radna zgłosiła problem 

nieświecących lamp przy ul. Willowej i ul. Dębowej ( po naprawach dokonywanych przez 

energetykę ), działają naprzemiennie. 

Radny T.Sawicki – wymiana/naprawa przystanku przy ul. Lubuskiej w Klępinie, jeśli będą 

środki finansowe w budżecie gminy. 

Radny H.Majdański – prośba o przedstawienie informacji n/t możliwości pozyskania dla 

Nowogrodu B. karetki ratunkowej.   

Radny J.Markulak – propozycja, by przy przedstawianiu zmian wprowadzanych do budżetu 

gminy, szczególnie chodzi o zadania inwestycyjne wymienione w zał. nr 3 do uchwały, 

przedstawiano w formie dodatkowej informacji, które zadania są realizowane ze środków: 

budżetów sołeckich, budżetu obywatelskiego w ramach konkursu „Pomysł do budżetu” a 

które ze środków wygospodarowanych z budżetu gminy.  

 

Do pkt 11.   Zamknięcie obrad XLVIII sesji Rady Miejskiej w Nowogrodzie Bobrzańskim. 

Ponieważ został wyczerpany porządek obrad XLVIII sesji Rady Miejskiej w Nowogrodzie 

Bobrzańskim i więcej pytań nie zgłaszano, przewodniczący obradom radny Robert Milto  o 

godz. 20:30  zamknął sesję słowami: „Zamykam obrady XLVIII sesji Rady Miejskiej w 

Nowogrodzie Bobrzańskim”. 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

Wanda Kwas          Robert Milto 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


